
حضور نداشـتن 
دنيا حيدري
   گزارش

ـــپوليس و  پرس
استقلال در ليگ 
قهرمانان آسيا همه نگاه ها را به سپاهان و فولاد خيره 
كرده بود. دو تيم نامدار فوتبال ايران كه مي توانستند 
ــرخابي هاي تهراني به دليل عدم  مرحم حذف س
دريافت مجوز حرفه اي از اين رقابت ها باشند، اما  
ــت پيش نرفت و  اتفاقات آنطور كه انتظار مي رف
ــروه خود  ــين گ ــولاد به عنوان صدرنش اگرچه ف
ــپاهان  ــد، اما س مقتدرانه راهي مرحله حذفي ش
مرحله گروهي را به تلخي و دراماتيك به پايان برد. 

  پاياني تلخ و تحقيرآميز 
ــپاهان از گروه D بي شك كار ساده اي  صعود س
نبود، اما مشكل سپاهان در اين دوره از رقابت ها، 
ــاون و نه حتي حضور در  نه الدحيل بود، نه التع
ــكل ياران نويدكيا عدم باور به  گروه مرگ، مش
توانايي هايی كه داشتند و سردرگمي در ميدان 
ــاي ايجاد  ــبت به فرصت ه نبرد، بي توجهي نس
ــده، عدم دقت در به ثمر رساندن ضربات آخر  ش
ــپاهان به  ــتن انگيزه لازم بود. در واقع س و نداش
ــذف زودهنگام  ــت، نه حريفان و ح خودش باخ
از اين رقابت ها نيز مجازات تفكري بود كه اجازه 
ــه بازي حيثيتي  نداد حتي در آخرين مصاف ك
بود به حداقل امتياز دست يابد. درست برعكس 
ــاي قبلي خورده  پاختاكور كه هرچه در بازي ه
ــل نماينده ميزبان  ــود را در آخرين ديدار مقاب ب
تلافي كرد تا با كسب برتري 5 بر 4 برابر التعاون، 
خداحافظي آبرومندي از مرحله گروهي داشته 
ــت برعكس ياران نويدكيا كه پاياني  باشد. درس

تلخ را تجربه كردند، آن هم در شرايطي كه تنها 
ــان رده دوم  ــت آنها را مهم يك امتياز مي توانس
جدول كند تا با جای دادن خود در ميان برترين 
تيم هاي دوم شانسي براي حضور در يك هشتم 
نهايي داشته باشد، اما قبول شكست پرگل مقابل 
الدحيل سبب شد سپاهان به رغم هم امتياز بودن 
ــبت به  ــاون به دليل تفاضل گل كمتر نس با التع
ــي را تجربه كند  ــان ناكام ــعودي پاي حريف س
ــاگردانش  تا نويدكيا بعد از عملكرد پرانتقاد ش
ــوزي ها بلاي  صراحتاً اعتراف كند كه فرصت س
جان سپاهان در ليگ قهرمانان آسيا شد. تيمي 
ــوم ليگ برتر ايران و بهترين خط  كه سكوي س
ــا 35 گل  زده و  ــگ را در اختيار دارد ب حمله لي
خط دفاعي كه با 15 گل خورده بعد از استقلال، 
يكي از بهترين خطوط دفاعي ليگ را دارد، اما نه 
خط حمله آتشين آن در عربستان توانست كاري 
برايش از پيش ببرد و نه خط دفاعي كه در ليگ 
برتر عبور از آن كار چندان ساده اي نبود ولی در 
ليگ قهرمانان با تأسف بسيار مي توان گفت كه به 

كمترين حمله، نه گفت!
ــه بعد از  ــر الدحيل ك ــت تحقيرآميز براب شكس
پيروزي 3 بر يك پرسپوليس برانكو در نيمه نهايي 
ــده اي از ايران موفق به  2018، ديگر هيچ نماين
ــت، حسرت  ــب برتري مقابل آن نشده اس كس
ــر كرد. فوتبال ايران كه  فوتبال ايران را چند براب
پيش از آن شاهد ممنوعيت ورود سرخابي هاي 
تهراني)به دليل عدم دريافت مجوز حرفه اي( در 
ــيا بود،  رقابت هاي اين فصل ليگ قهرمانان آس
ــپاهان را به تماشا  حالا بايد حذف تحقيرآميز س

مي نشست. شكست ناباورانه و سنگيني كه بايد 
ديد تحولي در سپاهان ايجاد مي كند يا نويدكيا 
كه همه تقصيرات را به گردن گرفته، همچنان به 

راه خود با زردپوشان ادامه مي دهد. 
  تنها نماينده

ــده بود و  صعود فولاد قبل از بازي آخر قطعي ش
ــاگردان نكونام در مصاف پاياني تثبيت  هدف ش
ــين،  ــراي صعود به عنوان صدرنش جايگاه بود ب
صعودي كه مي رفت تا با چهارمين برد و پنجمين 
ــود اگر  ــردان همراه ش ــهاب گ ــيت ش كلين ش
اشتباهات فردي فولادي ها شرايط را براي يحيي 
الغساني مهيا نمي كرد تا دقيقه 82 امتيازها بين 
ــباب الاهلي امارات تقسيم  دو تيم فولاد و االش
شود. تساوي كه البته نه مانع صدرنشيني ياران 
نكونام بود و نه صعود اين تيم و همين كافي بود تا 
نكونام چنان از نتيجه كار راضي باشد كه با غرور 
ــه قول هايي كه داده بودم  هرچه تمام تر بگويد ب
ــام از موفقيت تيمش  عمل كردم. رضايت نكون
و صعود به مرحله حذفي اگرچه قابل پيش بيني 
ــت، اما تمجيد او از كيفيت فولاد در  و درك اس

مرحله گروهي نه! 
  Cبا وجود صعود مقتدرانه نماينده خوزستاني گروه
با كسب 12 امتياز از سه برد و سه مساوي، كمتر 
تماشاگر بازي هاي اين تيم است كه تأييد نكند 
ــي در مصاف هايي كه  ــان اهوازي حت سرخپوش
برنده ميدان بودند نيز به شكل اعصاب خردكني 
موقعيت از دست دادند تا بردهاي خفيفي كسب 
كنند و اين حجم از بي دقتي در زدن ضربات آخر 
و به ثمر رساندن حملات تدارك ديده شده روي 

دروازه حريفان نمی تواند كيفيت خوبي باشد كه 
نكونام پز آن را مي دهد.

ــده ايران در  ــوان تنها نماين ــولاد به عن حضور ف
ــك اتفاق خوبي است، اما  يك هشتم نهايي بي ش
نبايد با غرق شدن در اين شادماني چشم بر واقعيت 
بست و فراموش كرد تيم نكونام نياز به تلاش بسيار 
ــود دارد. نقطه  ــع و رجوع نقاط ضعف خ براي رف
ضعف هايي كه اگرچه در مرحله گروهي يقه اين 
تيم را نگرفت، اما بعيد نيست در يك هشتم نهايي 
ــرمربي  ــد، خصوصاً كه س فولاد را به چالش بكش
ــه از تيمش  ــم تمجيدهايي ك جوان فولاد به رغ
ــان  ــتباهات فردي سرخپوش مي كند، منكر اش
نيست. اشتباهاتي كه براي ادامه روند موفقيت آميز 

در ليگ قهرمانان بايد رفع و رجوع شوند. 
فولاد با وجود صعود به عنوان صدرنشين گروه در 
مرحله حذفي مهمان است و اين نمي تواند خبر 
خوبي براي اين تيم باشد. فولاد در مرحله بعدي 
ــروه E برود )يكي از دو  بايد به مصاف تيم اول گ
تيم الفيصلي و نسف قرشي كه اكنون به ترتيب 
ــق قرعه، مهمان  ــتند( و طب 9 و 8 امتيازي هس
ــه هنوز چگونگي  ــت. البت حريف مرحله بعد اس
ــيون  ــط كنفدراس برگزاري مراحل بعدي توس
ــده و مشخص نيست كه  فوتبال آسيا اعلام نش
ــود يا نه،  بازي ها به صورت متمركز برگزار مي ش
اما در صورتي كه ای اف سی تصميم به برگزاري 
متمركز بازي ها نداشته باشد و ميزباني مراحل 
بعدي را به تيم هاي صدرنشين اعطا كند، فولاد 
بايد ديدار حساس خود را در يكي از كشورهاي 

عربستان يا  ازبكستان برگزار كند. 
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حامد قهرماني

فريدون حسن

سيتي برد، رئال اميدوار ماند

ادامه دوئل بزرگ در سانتياگوبرنابئو
بازي بزرگ مرحله نيمه نهايي رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا را شاگردان 
پپ گوارديولا بردند. من سيتي سه شنبه شب بازي را از رئال برد، اما تيم 

آنجلوتي هنوز اميدوار است و خطرناك. 
رئال مادريد آماده و سرحال با گلزني به نام كريم بنزما حتي اگر بازي را 
با اختلاف هم مي باخت، مي توانست براي سيتيزن ها در بازي برگشت 
در برنابئو دردسر ساز شود و حالا شما فكر كنيد كه وقتي 4 بر 3 بازي را 
باخته با چه انگيزه اي در ديدار برگشت روانه ميدان مي شود. رسانه هاي 
ــد از عملكرد رئال  ــب همه به تمجي ــنبه ش اروپا در پايان بازي سه ش
ــه فينال ليگ قهرمانان  ــه نوعي آنها را تيم صعود كرده ب پرداختند و ب
معرفي كردند كه البته با توجه به درخشش فوق تصور كهكشاني ها در 

ماه هاي اخير چندان بعيد هم نيست، اما ... 
اما نبايد از ياد برد كه من سيتي چهار بار دروازه رئال را باز كرد و اگر حتي 
يكي از فرصت هايي را كه رياض محرز از دست داد گل مي شد، آن وقت 
حالا خيلي راحت نمي شد شاگردان آنجلوتي را يك پاي فينال قلمداد 
ــنايي خوبي با بازي در جو و شرايط  كرد. بدون ترديد گوارديولا كه آش
سانتياگوبرنابئو دارد، خوب مي داند در بازي برگشت تيمش را چگونه 
ارنچ كند كه نتيجه لازم را بگيرد. شاگردان گوارديولا در ديدار سه شنبه 
ــان دادند و رئال  ــب نقطه ضعف هاي دفاعي رئال را به تمام اروپا نش ش

خوش شانس بود كه فقط چهار موقعيت من سيتي تبديل به گل شد. 
حالا همه منتظر بازي چهارشنبه شب آينده در سانتياگوبرنابئو هستند. 
ديداري كه رئالي ها از همين حالا كري خواني براي آن را آغاز كرده اند. 
كريم بنزما با انتشار پستي در صفحه شخصي خود خطاب به من سيتي 
گفته است: »بازي تازه شروع شده« و البته ديگران هم دست كمي از او 
ندارند. رئال اميدوار است كه بتواند راهي فينال شود و البته غرور خاصي 
هم در جمع آنها ديده مي شود، غروري كه شايد چهارشنبه شب آينده 
باعث جاري شدن اشك آنها شود. شاگردان آنجلوتي نبايد فراموش كنند 
ــار گل هم نخورده اند، ضمن اينكه  كه چهار گل دريافت كرده اند و چه

سيتي براي فيناليست شدن فقط يك مساوي مي خواهد. 
  مي خواهيم فيناليست شويم

پپ گوارديولا، سرمربي منچسترسيتي در پايان اين مسابقه گفت: »فكر 
ــتان بازي جذاب و هيجان انگيزي بود.  مي كنم براي همه فوتبال دوس
خودم هم لذت بردم. بازي مثل يك مسابقه مشت زني بود. ما در زمين 
همه توانمان را گذاشتيم و فكر مي كنم نمايش خوبي ارائه داديم. يك 

هفته بعد به مادريد مي رويم و بايد همين قدر خوب باشيم.«
گوارديولا با اشاره به فرصت هاي از دست رفته از سوي محرز ادامه داد: 
ــت به گل تبديل  ــانس هاي گلزني كه قرار نيس »در هر صورت همه ش
ــوند. مقابل ما حريف بزرگي مثل رئال قرار داشت. البته گاهي بخت  ش
ــت كه در برنابئو خوب بازي كنيم و  هم با شما يار نيست. هدف اين اس
راهي فينال شويم، راه ديگري وجود ندارد. اين بازي تمام شد و بايد به 
ليدزيونايتد فكر كنيم. بازي با ليدز كه تمام شود براي بازي برگشت با 
رئال برنامه ريزي خواهيم كرد. در پايان بازي به بازيكنانم تبريك گفتم، 
چون لايقش بودند. نمي دانم در بازي برگشت چه خواهد شد، ولي امشب 

خيلي خوب بوديم و فعلًا بايد اين پيروزي را جشن بگيريم.«
  نتيجه بدي بود

كارلو آنجلوتي، سرمربي رئال اما از شكست در ديدار رفت بسيار عصباني 
و ناراحت بود. او بعد از بازي گفت: »معتقدم از بازي رفت با نتيجه اي بد 
خارج شديم. شكست هميشه اتفاق بدي است و اصلاً خوب دفاع نكرديم. 
سيتي وقتي توپ را در اختيار می گرفت به راحتي كار مي كرد و موقعيت 
ــيتي  ــت بايد اين نتيجه را برگردانيم. س ايجاد مي كرد. در بازي برگش
ــت و برابر آنها بايد بسيار بهتر دفاع كرد. در مجموع  تيم قدرتمندي اس
ــديم و تا پايان رقابت كرديم. براي رسيدن به  خوشحالم كه تسليم نش

فينال بايد بهتر دفاع كرد و اين كليدي است.«
ــه داد: »دفاع فقط وظيفه چهار  كارلتو با انتقاد از دفاع تيمي تيمش ادام
مدافع نيست و بايد هافبك ها نيز كمك كنند. دوئل هاي نفر به نفر را واگذار 
مي كرديم و زماني كه سيتي توپ را در اختيار مي گرفت، شانس گل خلق 
مي كرد. ما هم به آنها توپ ها را تقديم مي كرديم. با اين حال اعتماد به نفس 
تيم بالا بود و باعث شد به بازي برگرديم. همين اطمينان را بايد در بازي 
برگشت نيز نشان دهيم. اتفاق تلخ دريافت چهار گل بود و اتفاق خوب بازي 

هم زدن سه گل. در بازي برگشت منتظر جادوي برنابئو هستيم.«

تلخ و شيرين سپاهان و فولاد در پايان مرحله گروهي

فولاد تنها نماينده ايران در يك هشتم نهايي

شاگردان قهرمان درستكار بازگشتند
تيم ملي كشتي آزاد ايران پس از كسب عنوان قهرماني رقابت هاي آسيا 
ــتان، بامداد ديروز وارد ايران شد. پژمان درستكار، سرمربي  در مغولس
تيم ملي در بدو ورود به كشور گفت: »جواناني كه در رقابت هاي قهرماني 
آسيا به آنها ميدان داده شده بود، نهايت تلاش شان را كردند و توانستند 
ــت آورند و اين نويد روزهاي  ــورمان به دس افتخارات خوبي براي كش
بهتري را براي كشتي ايران مي دهد. اميدوارم اين روند رو به رشد ادامه 
داشته باشد. كادر فني هم پاي چرخه انتخابي و عدالت محوري ايستاده 
ــيون نيز حمايت همه جانبه را انجام مي دهد. اميدوارم  است و فدراس
مزد اين تلاش و زحمتي كه اين بچه ها مي كشند و فرصت هايي كه به 
آنها داده مي شود در جهاني و بازي هاي آسيايي و در نهايت در المپيك 
پاريس نمايان شود.« آزادكاران كشورمان با كسب شش طلا، يك نقره 

و يك برنز موفق به كسب مقام قهرماني قاره كهن شدند.

بوكس يك خانواده است
در حالی كه ديروز خبرهايی درخصوص اعلام حكم بازنشستگی رئيس 
ــت ماه منتشر شد، سيدرضا  كميته ملی المپيك از تاريخ اول ارديبهش
ــم افطار  ــيه مراس صالحي اميري، رئيس كميته ملي المپيك در حاش
ــكاران و مسئولان اين  ــاره به تلاش هاي ورزش فدراسيون بوكس با اش
فدراسيون براي كسب موفقيت و افتخار گفت: »گاهي شاهد هستم كه 
رئيس فدراسيون و سرمربي تيم ملي در خصوص برخي مسائل دلگير 
هستند. من يك صحبت كلي با همه عزيزاني كه حضور دارند يا در اين 
مراسم نيستند، دارم؛ در يك خانواده اختلاف نظر وجود دارد، اما درهاي 
خانه بسته است تا غريبه ها متوجه نشوند. نبايد صداي خانواده بوكس 
به بيرون از اين خانواده برود، اين موضوع اصلًا شايسته نيست. خردادماه 
برنامه تجليل از بزرگان و قهرمانان بوكس را خواهيم داشت كه از همه 
براي حضور در اين مراسم دعوت خواهيم كرد. بوكس يك خانواده است، 

يكصداست و يك ملت ولاغير، موفق باشيد.« 

بانوي ملي پوش دوچرخه سواري لژيونر شد
ــواري ايران با يك تيم اسپانيايي  ماندانا دهقان، ملي پوش دوچرخه س
قرارداد بست و فردا شب عازم اين كشور مي شود تا با تيم جديد خود در 
مسابقات شركت كند. دهقان از 13 ارديبهشت با تيم جديدش در تور 
سه مرحله اي مالاگا شركت مي كند. او قرار است با اين تيم در مسابقات 
ــپانيا به رقابت بپردازد. دهقان  كشورهاي فرانسه، ايتاليا، بلژيك و اس
پيش از اين هم در تيم هاي باشگاهي امارات، هلند، ويتنام و ژاپن حضور 
داشته و براي پنجمين مرتبه عضو يك تيم خارجي شده است. او و ديگر 
ــان ايران مدتي پيش در ماده تايم تريل تيمي زنان قهرماني  ملي پوش

آسيا صاحب مدال برنز شدند. 

توان انجام كارهاي بزرگي را دارم

 هدف ارتقای سطح كيفي كشتي است
 نه صرفاً قهرماني بزرگسالان

قهرماني تيم ملي كشتي آزاد ايران در رقابت هاي مسابقات       خبر
قهرماني آسيا شروع خوبي براي ياران درستكار در سال 
جديد بود، اما محسن كاوه، مدير تيم هاي ملي كشتي آزاد تأكيد دارد كه هدف بايد ارتقاي 
سطح كشتي ايران باشد، نه فقط قهرماني بزرگسالان: »بايد به جوان ترها اعتماد كنيم و به 
آنها انگيزه بدهيم. رونمايي از چهره هاي جديدي چون مؤمني، حضرتقلي و مصطفوي هم 
اتفاق خوب مسابقات كشوري و هم قهرماني آسيا بود. يك زمان شايد اصلاً تيم جوانانمان 

را به قهرماني بزرگسالان آسيا بفرستيم يا اينكه براي پشتوانه سازي با تيم دوم و سوم خود در 
اين پيكارها شركت كنيم. پتانسيل كشتي ما بايد طوري باشد كه با هر كدام از اين تيم ها بتوانيم نتيجه 

بگيريم و نهايتاً فقط رنگ مدال ها عوض شود. اين يك تفكر است كه بايد در كشتي ما جا بيفتد.«

تيم هاي ملي شمشيربازي ايران 
شميم رضوان
      بازتاب

ــراي  ــا ب ــن روزه ــي اي در حال
حضوري پرقدرت در بازي هاي 
آسيايي اردوهاي مداوم را پشت سر مي گذارند كه اهم دغدغه هاي 
باقرزاده، رئيس فدراسيون شميشيربازي مهيا كردن هزينه هاي 
اعزام شمشيربازان به رقابت هاي پيش روست: »امسال ترافيك 
سنگيني پيش روي شمشيربازان و فدراسيون است. چهارشنبه 
هفته آينده تيم ملي سابر براي حضور در جام جهاني به مادريد 
ــفر مي كند و بلافاصله پس از آن بايد در پادووا ايتاليا شركت  س
كند. خرداد ماه نيز شمشيربازان را بايد به مسابقات قهرماني آسيا 
اعزام كنيم و رقابت هاي قهرماني جهان در هر سه اسلحه فلوره، 
سابر و اپه را هم در مصر پيش رو داريم. از طرف ديگر در بخش اپه 
بايد مقدمات حضور بانوان به جام جهاني امارات را در اوايل خرداد 
ــلامي در قونيه تركيه و  ــور هاي اس ــابقات كش مهيا كنيم. مس
ــه رويداد هاي ديگري  ــيايي در چين نيز از جمل بازي هاي آس

هستند كه بايد در شش ماه نخست سال در آنها حضور پيدا كنيم. 
پس مي توانم بگويم ترافيك سنگيني پيش روي شمشيربازان و 
فدراسيون است و بايد تلاش كنيم تا بتوانيم از همه نظر شرايط 
ــن دليل و با توجه به  خوبي را براي بچه ها فراهم كنيم. به همي
اينكه به رغم سنگين شدن هزينه ها، اعزام هاي زيادي پيش رو 
داريم، برنامه اي براي اعزام نفرات اضافي در دستور كار نداريم، 
ــي روم و هزينه  ــفر ها نم حتي خودم هم به هيچ يك از اين س
سفر هاي خودم را براي اعزام يك ورزشكار مي گذارم. البته كميته 
ملي المپيك كمك هاي مالي به فدراسيون كرده و وزارت ورزش 
هم قرار است به فدراسيون ها كمك كند تا اهداف و برنامه هاي 
خود را در سال جاري به شكل بهتري پيش ببرند. با وجود اين كار 
سخت و هزينه هاي اعزام سنگين است، اما بايد جايگاه خود در 
رده پنجم رنكينگ دنيا را حفظ كنيم تا هم قرعه آسان تري در 
ــيا و قهرماني جهان داشته باشيم و هم بتوانيم براي  قهراني آس

المپيك پاريس سهميه خوبي به دست آوريم.«

تأكيد باقرزاده به عدم حضور نفرات اضافه در سفرها
جاي خودم هم ورزشكار اعزام مي كنم

مشكل فوتبال مشخص نبودن جايگاه هاست
ــيون صورت گرفته  اگر تخلفي در فدراس
ــد، بايد با افراد متخلف برخورد شود.  باش
درباره تخلفات شهاب الدين عزيزي خادم، 
ــيون فوتبال و  ــين فدراس ــس پيش رئي
ــت  اعتراض ها به پاداش و حقوق سرپرس
قبلي تيم ملي فوتبال اين روزها بحث هاي 
زيادي صورت مي گيرد. بايد توجه داشته 
ــيم كه در اين موارد قانون مشخص  باش
ــي تخلف كرده باشد بايد  است و هر كس
مجازات شود و در دنيا هم همين طور است. در تيمي مثل بارسلونا فساد 
مالي پيش آمد و افراد متخلف اخراج يا جريمه شدند. در مورد پاداش ها 
ــار زيادي به جامعه وارد  نيز بايد بگويم به خاطر وضعيت اقتصادي فش
شده و در هر جمعي اين صحبت ها مطرح مي شود كه فلان وزير چقدر 
مي گيرد يا چرا فلان مسئول شرايط خوبي دارد. براي فوتبال هم اين 
مسائل پيش مي آيد. تازه اين بحث ها در ورزش حساس تر هم هست، 
ــئولان  ــكاران و قهرمانان خود نگاه ديگري دارند، مس مردم به ورزش
ورزش نيز از اين قاعده مستثني نيستند. بايد پرداخت ها متناسب باشد 
و با هم بخواند. مشكل فوتبال ما حرفه اي نبودن آن است. ما حتي در 
انتخاب هايمان هم حرفه اي نيستيم و جايگاه افراد هم درست تعريف 
نمي شود. مثلًا در خصوص انتخاب سرپرست، در همه جا سرپرست تيم 
يعني مدير تداركات، اما اينجا فكر مي كند سرپرست مي تواند حتي جاي 
سرمربي را بگيرد و نظر هم بدهد. از سوي ديگر براي چنين جايگاهي 
پاداش صعود و حقوق هاي آنچناني هم تعريف مي شود و به اين ترتيب 
كار به جايي مي رسد كه امروز شاهد آن هستيم. اين تفكيك جايگاه ها 
ــد. خبرهاي زيادي  ــود و كار هر شخص نيز مشخص باش بايد انجام ش
ــده درست  ــود، اما اگر حقوق  و پاداش هايي كه مطرح ش مطرح مي ش
ــت كه بايد باشد، آن هم در  باشد، زياد است. خيلي بيشتر از حدي اس
حالي كه هيچ كس حتي وظايف محوله اش را درست انجام نمي دهد. با 
يك مقايسه كوچك بين خودمان و فوتبال دنيا مي توانيم راحت به اين 
نتيجه برسيم كه بايد جايگاه ها در فوتبال مشخص شود تا بتوان جلوي 

اين همه پرداخت غيراصولي را گرفت.

مهدي پاشازاده

پيشكسوت فوتبال

ضربه مهلك بي خيالي به فوتبال ايران 
اوضاع اصلاً خوب نيست. در روزهايي كه فدراسيون فوتبال اسير حاشيه، 
رسوايي، خودزني و ديگرزني است، خبرهاي خوبي از فيفا و  اي اف سي 

به گوش نمي رسد. 
اين روزها كه ريز و درشت فدراسيون فوتبال و تيم ملي مشغول ارائه سند 
براي رسوا كردن يكديگر در خصوص مسائل مالي هستند، خبر مي رسد 
فدراسيون جهاني فوتبال و كنفدراسيون فوتبال آسيا در نامه اي مشترك 
با امضاي رؤساي اين دو نهاد، نسبت به برخي موارد هشدارهايي داده اند 
ــب از سوي هيئت رئيسه فدراسيون  كه نيازمند پيگيري و تدبير مناس

فوتبال است. 
كنفدراسيون فوتبال آسيا و فدراسيون جهاني فوتبال در نامه اي مشترك كه 
به امضاي جياني اينفانتينو )رئيس فيفا( و شيخ سلمان رئيس)ای اف سی( 
ــيده، درباره موارد مختلفي از جمله بحث ورود زنان به ورزشگاه ها با  رس
فدراسيون فوتبال ايران مكاتبه  كرده اند. نامه اي كه اگر جدي گرفته نشود، 
مي تواند تبعات بدي براي فوتبال ايران به دنبال داشته باشد. در اين نامه 
كه متأثر از اتفاقات اخير در فوتبال ايران در چند ماه و سال گذشته و نبود 
ثبات در بخش مديريتي اين فدراسيون در برخي تصميم گيري ها صورت 
گرفته به صعود تيم ملي، تغييرات مديريتي و در نهايت بحث ورود زنان به 
ورزشگاه ها اشاره شده و فيفا به نوعي برخي مسائل روشن و آشكار را به اين 
فدراسيون گوشزد كرده است. در اين نامه و در پي بروز برخي مشكلات 
در ديدار ايران و لبنان به فدراسيون فوتبال پيشنهاد شده كه كارگروهي 
سه جانبه با همكاري فيفا، ای اف سی و فدراسيون فوتبال ايران در ارتباط با 
حضور زنان در ورزشگاه ها تشكيل شود و در اين خصوص نمايندگان اين دو 

نهاد با فدراسيون فوتبال ايران براي هرگونه پرسشي، پاسخگو باشند. 
ــار گسيخته ادامه پيدا كند و  طبيعي بود كه اوضاع نمي تواند چنين افس
سرانجام حساسيت ها برانگيخته مي شود. اتفاقات چند وقت اخير فوتبال 
ايران، اين دو نهاد را حساس تر از قبل كرده است. هرچند در اين ميان نبايد 
از برخي شيطنت هاي داخلي هم غافل بود، اما مجموع اين شرايط فوتبال 
را با سرعتي بالا به سمت يك چالش جدي سوق مي دهد. چالشي كه اگر 
فكري به حال آن نشود، مي تواند ضربه جبران ناپذيري را به فوتبال كشور 
ــي و همفكري براي  بزند. امروز بيش از هر زمان ديگري لزوم هم انديش

برون رفت از مشكل ايجاد شده احساس مي شود. 
اما آيا مي توان از فدراسيوني كه براي خود حاشيه درست مي كند و سرتاپا 
در فساد و پرونده هاي مالي غرق شده است، توقع اين همفكري را داشت؟

موج بركناري ها در فدراسيون، مسئله حضور بانوان در ورزشگاه ها و اتفاقات 
رخ داده در جريان بازي ايران و لبنان همه و همه دست به دست هم داده تا هم 
فيفا و هم كنفدراسيون فوتبال آسيا نسبت به شرايط موجود در فوتبال ايران 
حساس شوند. با اين حال، اينجا و در ايران هيچ حساسيتي ديده نمي شود و 
همه در فدراسيون بي خيال هستند و بيشتر از آنكه به فكر منافع ملي باشند، 

درگير پرونده سازي عليه يكديگر هستند و رو كردن دست هم. 
ــت تا اينگونه القا كنند كه  نكته جالب در اين خصوص تلاش عده اي اس
اين اتفاقات بعد از بركناري رؤساي قبلي فدراسيون و عاملان »ويلموتس 
گيت« رخ داده و تلاش دارند هر طور شده با استفاده از فضاي به هم ريخته 
فوتبال كشور در جهت حضور دوباره آنان در فدراسيون فوتبال گام بردارند. 
در چنين شرايطي بايد نگران آينده بود. نگراني واقعي كه زمينه ساز آن 

تهديدهاي جدي فيفا و كنفدراسيون فوتبال آسياست. 
فوتبال ايران در شرايط حساسي قرار دارد و همين شرايط تقريباً بايد همه 
ــريع تر با تشكيل مجمع، تكليف فدراسيون و  را مجاب كند كه هرچه س
رياست آن را مشخص كنند. اينكه بخواهيم تا دهم خرداد ماه صبر كنيم و 
ببينيم چه اتفاقي رخ مي دهد شايد بدترين كار ممكن باشد. زمان به سرعت 
در حال از دست رفتن است و اين بي خيالي و دست روي دست گذاشتن 

بزرگ ترين ضربه و سم مهلكي است كه فوتبال به خود خواهد ديد.

تقويم شلوغ بوكس ايران در سال جاري دليل       چهره
خوبي است تا بي گدار به آب نزند. حدود 50روز 
قبل بود كه ميثم قشلاقي، ملي پوش بوكس ايران كتف خود را به تيغ جراحان 
سپرد و حالا دوران نقاهت را پشت سر مي گذارد. طبق گفته پزشك معالجش  
كوچك ترين حركتي نمي تواند انجام دهد، چراكه يك اشتباه كافيست تا 
بازي هاي آسيايي از دست برود و اين چيزي نيست كه نايب قهرمان بوكس 
آسيا به دنبال آن باشد: »الان زمان ريسك كردن نيست. بعد از فيزيوتراپي 
ماه آينده احتمالاً كم كم تمريناتم را آغاز مي كنم. هرچند قطعاً به رقابت هاي 
قهرماني كشور نمي رسم، اما بعد از اين رقابت ها با حضور در اردوها، 
تمريناتم را رفته رفته از سر مي گيرم تا از آمادگي دور نباشم، 
چراكه مي دانم كادر فني روي من حساب ويژه اي باز 
كرده، پس بايد خود را به اوج آمادگي برسانم و 
ثابت كنم شايسته لقب تايسون ايراني كه در 
ــيا به من داده شد،  مسابقات قهرماني آس
هستم. بوكس امسال تقويم شلوغي دارد، 
اما براي رفتن روي رينگ تابع تصميم 
ــتم. هدفم كسب  كادر فني هس
ــياي و  ــلاي بازي هاي آس ط
كسب سهميه المپيك است 
ــي را در خود  و اين تواناي
ــه كار بزرگي  مي بينم ك
براي كشورم انجام دهم، 
اما در اين راه به كمك كادر 

فني و دعاي مردم نيازمندم.«


